

# 2023 年臺灣財務金融學會年會暨國際研討會

2023 年 6 月 9-10 日

靜宜大學主顧樓

## 《徵求論文》

臺灣財務金融學會與靜宜大學財務金融學系將於 2023 年 6 月 9 日(五)及 10 日(六)舉辦「2023 臺灣財務金融學會年會暨國際研討會」，以「財務金融與總體經濟趨勢」為大會主題。本次會議期望匯集國內外專家學者的知識與經驗，藉此對總體經濟環境及財務研究提出發展方向，進而形成有益的政策建議。

### 【徵稿主題】

本次年會徵求論文涵蓋財務金融研究的各領域，如公司理財、資產訂價、投資學與證券分析、衍生性金融商品、金融機構、財務計量、保險與風險管理、不動產財務、財務會計、金融市場、金融科技與大數據、公司治理、企業社會責任、永續金融(ESG)、金融倫理與其他財金相關議題等。

### 【專題演講者】

Prof. Neng Wang

Chong Khoon Lin Professor of Real Estate and Finance, Columbia Business School

### 【徵稿方式】

1. 請先完成報名表單 <https://forms.gle/qtC1krjCq42bKm8L8> 後，將投稿論文寄至 [2023tfa@gm.pu.edu.tw](mailto:2023tfa@gm.pu.edu.tw)，信件及附檔標題都需註明：【2023TFA 研討會投稿\_(投稿人姓名)】。學術論文投稿格式請依財務金融學刊(Journal of Financial Studies)之[格式](#)撰寫。
2. 本次研討會採全文投稿方式，投稿者請將論文全文以 PDF/Word 格式存檔寄至大會信箱。
3. 接受之論文，至少一位作者必須註冊並出席本次研討會發表。

### 【提醒事項】

1. 年會投稿規定公告：投稿資格須共同作者之一為臺灣財務金融學會當年度(2023 年)付費個人或永久會員，不符資格將不進入審查程序。入選發表論文，發表者亦須為當年度 2023 年個人(含學生)或永久會員。若有加入會員或繳交會費之疑問請寄信至 [tfinancea@gmail.com](mailto:tfinancea@gmail.com)。
2. 投稿截止日期：**2023 年 3 月 20 日**
3. 通知入選論文作者：2023 年 4 月 15 日
4. 開放網路報名日期：2023 年 4 月 16 日

5. 網路註冊截止日期：2023 年 5 月 1 日

**【2023 年臺灣財務金融學會年會暨國際研討會論文獎】**

- 財務金融學刊研究論文獎: 共 4 名，每名新臺幣 2 萬 5 千元整。文章經修改後須刊登於財務金融學刊。
- 富邦論文獎: 共 10 名，每名得主將獲得新臺幣 5 萬元之補助，參加國際頂尖財務年會(AFA、WFA、EFA)。受獎助人須具目前在臺灣任職或攻讀博士之臺灣財務金融學會會員身分。

**【議程委員會(按姓氏筆畫排序)】**

國立臺灣大學財務金融學系 王衍智教授  
國立臺灣大學財務金融學系 何耕宇教授  
靜宜大學財務金融學系 何瑞鎮副教授  
國立政治大學財務管理學系 周冠男教授  
靜宜大學財務金融學系 俞明德教授  
國立中央大學財務金融學系 張傳章教授  
國立臺灣大學財務金融學系 陳業寧教授  
國立臺灣大學財務金融學系 陳聖賢教授  
國立政治大學財務管理學系 湛可南教授  
國立陽明交通大學資訊管理與財務金融學系 鍾惠民教授

**【研討會地點及聯絡方式】**

靜宜大學財務金融學系  
台中市沙鹿區臺灣大道七段 200 號  
聯繫人：陳昌志老師  
Tel: 04-26328001 ext: 13615、13064  
E-mail：[2023tfa@gm.pu.edu.tw](mailto:2023tfa@gm.pu.edu.tw)

# 2023 International Conference of Taiwan Finance Association

June 9-10, 2023

Providence University, Taichung City, Taiwan

## Call for Papers

The 2023 International Conference of Taiwan Finance Association (TFA) will be held on June 9-10, 2023, co-hosted by the Department of Finance, Providence University. Our conference theme this year is “*Macro-Finance Trends*”. Papers in all areas of finance are welcome.

### 【Paper Fields】

This conference calls for papers covering various fields of financial research, such as corporate finance, asset pricing, investment and securities analysis, derivatives, financial institutions, financial econometrics, insurance and risk management, real estate finance, financial accounting, financial markets, financial technology and big data, corporate governance, corporate social responsibility, sustainable finance (ESG), ethics in finance and other financial related issues.

### 【Keynote Speaker】

Prof. Neng Wang

Chong Khoon Lin Professor of Real Estate and Finance, Columbia Business School

### 【Paper Submission】

1. Please complete the form <https://forms.gle/qtC1krjCq42bKm8L8>, and send the submitted paper to [2023tfa@gm.pu.edu.tw](mailto:2023tfa@gm.pu.edu.tw). The title of the mail and the attached file must be marked: [2023TFA Submission\_(name)]. Please follow the [format](#) of the Journal of Financial Studies to edit your submission.
2. A copy of a completed or nearly completed paper (PDF/Word format) is needed.
3. For accepted papers, at least one author must be registered and present at the conference.

### 【Reminders and Important Dates】

1. At least one of the authors must be an active member of TFA. Please refer to [tfinancea@gmail.com](mailto:tfinancea@gmail.com) for questions regarding membership and membership fee payment.
2. Paper Submissions Due : **March 20, 2023**

3. Notification of Acceptance : Before April 15, 2023
4. Opening of Online Registration : April 16, 2023
5. Online Registration Due : May 1, 2023

### **【Awards】**

1. Best Paper Award of Journal of Financial Studies: 4

The award winner will be recognized with a prize of NT\$25,000. The authors will be required to go through the review and revision process for publication in the Journal of Financial Studies.

2. Fubon Best Paper Award: 10

TFA will reimburse the award winner NT\$50,000 for attending top international conferences in finance, including AFA, WFA, and EFA. Sponsored authors must be an active member of TFA and hold faculty positions or be Ph.D. students in Taiwan.

### **【Program Committee (In alphabetical order of Last name)】**

Konan Chan, National Chengchi University, Taiwan

Chuang-Chang Chang, National Central University, Taiwan

Sheng-Syan Chen, National Taiwan University, Taiwan

Yehning Chen, National Taiwan University, Taiwan

Robin K. Chou, National Chengchi University, Taiwan

Huimin Chung, National Yang Ming Chiao Tung University, Taiwan

Keng-Yu Ho, National Taiwan University, Taiwan

Ruey-Jenn Ho, Providence University, Taiwan

Yan-Zhi Wang, National Taiwan University, Taiwan

Min-The Yu, Providence University, Taiwan

### **【Organizer's Contact Information】**

Department of Finance, Providence University

200, Sec. 7, Taiwan Boulevard, Shalu Dist., Taichung City, Taiwan

Correspondent : Chang-Chih Chen

Tel: 886-4-26328001 ext 13615, 13064

E-mail: [2023tfa@gm.pu.edu.tw](mailto:2023tfa@gm.pu.edu.tw)